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Mogelijke terugkeer wolf  -  Sensibilisering bevolking

De laatste jaren blijkt dat natuurbescherming en sensibilisering van de Europese 
bevolking een significant effect hadden op de wilde populaties van grote Europese 
zoogdieren, zowel herbivoren, omnivoren als carnivoren. Veel van deze dieren werden in 
de afgelopen eeuwen vakkundig lokaal uitgeroeid door de mens.

In 2011 spotte men een wilde wolf (canis lupus) in het Naamse Gedinne. Nederland kent 
intussen zijn tweede, dit keer levende, wolf in een paar jaar tijd. Volgens biologen staat 
het zo goed als vast dat we in de toekomst sporadisch wolven in het oosten van 
Vlaanderen mogen verwelkomen. Wallonië kan mogelijk een roedel huisvesten.

Het succes van de terugkomst van lokaal uitgeroeide carnivoren staat of valt met de 
houding die de mens tegenover deze dieren aanneemt en de bereidheid om ze ruimte te 
geven. In 2006 werd de eerste Beierse beer in 170 jaar, Bruno, afgeschoten nadat men 
het dier had proberen te vangen. Het toont aan dat de geesten niet rijp waren voor de 
Beierse bevolking om hun uitgestrekt gebied te delen met een beer.

1. Welke instructies heeft het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) indien een wolf in 
Vlaanderen opduikt? Hoe zal men met de aanwezigheid van het dier omgaan?

2. De status van de wolf op de Vlaamse Rode Lijst is “uitgestorven”.

Betekent dit dat men niet weet hoe met het dier om te gaan als het in Vlaanderen 
opnieuw opduikt? 

3. Zal de minister de (Limburgse) bevolking preventief sensibiliseren over de mogelijke 
toekomstige aanwezigheid van de wolf? Zo ja, welke boodschap wil zij dan precies 
brengen?
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1. In het sterk verstedelijkte Vlaanderen zijn de mogelijkheden voor een natuurlijke 
populatie wolven uiterst beperkt. Sporadische waarnemingen van een doortrekkende 
wolf of een dwaalgast in Vlaanderen zijn evenwel niet uit te sluiten. De belangrijkste 
maatregel is dan ook sensibilisatie, waarbij duidelijk gemaakt wordt dat we als mens 
weinig hoeven te vrezen. Wolven zijn bange en zeer schuwe dieren en houden zich 
het liefst ver van mensen.

2. De status op de Vlaamse Rode Lijst geeft op basis van wetenschappelijke feiten weer 
hoe het met de aanwezigheid van de wolf in Vlaanderen is gesteld, en is niet gelinkt 
aan beleidsbeslissingen. Algemeen geeft de Rode Lijst de status weer over hoe goed 
een soort het in Vlaanderen doet. Deze status heeft geen enkel verband met de mate 
waarin er kennis/maatregelen beschikbaar zijn om met de opgelijste soorten om te 
gaan.

3. Op dit ogenblik is de terugkeer van de wolf vooral iets waar veel over gesproken 
wordt, maar tot op heden is er nog geen enkele wolf in Vlaanderen met zekerheid 
waargenomen. Zie ook antwoord op vraag 1.


